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  Ove Martinsson, ledamot 

 

 

 

Sekreterare:  

  Pia Sundqvist 

 
  

                                                      
1
 Handikappföreningarnas Samarbetsorgan 

2
 Delaktighet Handlingskraft Rörelsefrihet – Stockholm  



SID 2 (4) 

 

 
§ 1 Godkännande av dagordningen, val av justerare, tid för justering 

Dagordningen godkändes. Till justerare utsågs ordförande Kerstin Järne-

berg och ledamoten Ove Martinsson. Justering sker onsdag 14 november. 

 
§ 2 Anmälan av protokoll från föregående sammanträde  

Protokollet från rådets sammanträde den 15 oktober 2012 anmäldes och 

lades till handlingarna. 

 
§ 3 Dagens gäster: Lisa Brydner och Catarina Månhardt, boendestöd & 

sysselsättning 

Enhetschef Lisa Brydner och biträdande enhetschef Catarina Månhardt 

från enheten för boendestöd och sysselsättning berättade om enhetens resa 

till Göteborg för att studera brukarrevision och sociala arbetskooperativ. 

 

Brukarrevision innebär att brukare intervjuar andra brukare för att få ett 

tydligt brukarperspektiv på verksamhetens kvalitetsutveckling. Revisorerna 

ska alltså själva ha erfarenhet av den sortens verksamhet som utvärderas. 

De får också utbildning i metoden. Intervjuerna går djupare än skriftliga 

enkäter eftersom man har möjlighet att ställa följdfrågor för att få fram det 

viktiga. Efter genomförd revision rapporteras resultatet muntligt vid ett 

möte med hela verksamheten. Projektets ansvariga i Göteborg har i 

dagsläget fått få beställningar på återbesök i de reviderade verksamheterna 

och hade därför svårt att uttala sig om huruvida metoden har inneburit ett 

annorlunda eller bättre kvalitetsarbete. 

 

Förvaltningen har bildat en arbetsgrupp för att se hur man skulle kunna 

arbeta med brukarrevision i Farsta. 

 

Under studieresan besökte enheten även ett socialt arbetskooperativ i 

Grästorp. Kooperativet driver bland annat hotellet Le Mat i centrala 

Göteborg, och även ett i Karlstad. Föregångare och inspiratör är en 

liknande verksamhet i Italien. Enheten bodde på hotellet under studieresan 

och fick uppleva en mycket imponerande verksamhet. Alla anställda turas 

om att utföra de olika arbetsuppgifterna på hotellet – städa, sköta reception 

och frukostmatsal och så vidare. Alla arbetar hundra procent utifrån sin 

egen förmåga – en viktig princip för kooperativet. Viktigt är också att 

gäster inte ska uppleva att det är annorlunda än att bo på andra hotell. 

 

Rådet tackade för intressant information och föreslog att Lisa och Catarina 

kommer tillbaka vid ett senare tillfälle och berättar hur det går med 

förvaltningens eget arbete med brukarrevision. 

 
§ 4 Ärenden till nämndsammanträdet den 22 november 2012 

Ärende nr 2: Farsta igår, idag och imorgon – svar på medborgarförslag 

Rådet hade inga synpunkter. 
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Ärende nr 5: Stockholms stads program för stöd till anhöriga 2012-2016 – 

svar på remiss från kommunstyrelsen 

Rådet tyckte att det var ett bra förslag. 

 

Ärende nr 6: Motion (V) om förbättringar av stadens föreningstavlor – 

svar på remiss från kommunstyrelsen 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 7: Delaktighet för personer med funktionsnedsättning – 

årsrapport 2012 från Funktionshinderombudsmannen 

Ebba Lundgren pekade på några utvalda delar av rapporten och lämnade 

några kompletterande synpunkter. 

 

Ärende nr 8: Boendestödet spelar roll – rapport från funktionshinder-

inspektörerna 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 9: Rapportering till Socialstyrelsen av ej verkställda beslut 

enligt SoL och LSS för kvartal 3 2012 

Rådet hade inga synpunkter. 

 
§ 5 Information från förvaltningen och avdelningen för socialtjänst 

Avdelningschef Per-Ove Mattsson berättade att ett tjugotal ungdomar 

kommer att erbjudas feriearbete under jul- och nyårshelgerna, företrädesvis 

inom äldreomsorgen. Erbjudandena lottas ut bland de ungdomar som hade 

sommarjobb i förvaltningens regi i somras. 

 

Just nu pågår analysen av årets medarbetarenkät. Farsta har ett mycket bra 

resultat med ett medarbetarindex på 81, vilket är högre än stadens 

genomsnitt. Enheterna kommer att skriva handlingsplaner för att jobba 

vidare med det som behöver utvecklas. På nationell nivå pågår ett arbete 

att standardisera dessa enkäter så att kommuner kan jämföra sig med och 

lära av varandra. 

 

Rådets arbetsgrupp har tillsammans med Per-Ove Mattsson utarbetat ett 

förslag till aktiviteter att koppla till målen i stadens program för delaktighet 

för personer med funktionsnedsättning – se bilaga 1. Rådet godkände 

förslaget, som efter stadsdelsnämndens beslut i december kommer att 

utgöra en del av verksamhetsplanen för 2013. 

 

Balanslistan över utestående frågor uppdaterades – se bilaga 2. Mycket av 

det som Atrium Ljungberg tog upp vid sitt besök hos rådet i augusti tycks 

ännu inte ha genomförts. Rådet vill därför gärna ha ett möte med Atrium 

redan under våren. Innehållet i den folder som ska presentera rådet 

kommer att diskuteras med förvaltningens kommunikatör i anslutning till 

rådets möte den 10 december.  
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§ 6 Övriga frågor  

Blazena Westerlund har avsagt sig uppdraget att tillsammans med Kerstin 

Järneberg företräda rådet vid nämndens planeringsdagar 27-28 november, 

då förslaget till verksamhetsplan 2013 ska diskuteras. Lars Jonsson utsågs 

till ny företrädare. 

 

Rådet håller ett extra möte inför planeringsdagarna för att sammanställa 

sina synpunkter på förslaget till verksamhetsplan. Mötet hålls fredag 23 

november kl 15.30. 

 

Kerstin Järneberg berättade att HSO kommer att genomföra ett möte tisdag 

20 november klockan 17.30-20.30 för ledamöterna i stadens råd för 

funktionshinderfrågor. Mötet kommer att ägnas åt att diskutera hur man 

kan arbeta i råden. Medverkar gör bland annat biträdande socialborgarrådet 

Ewa Samuelsson (KD) och stadens Funktionshinderombudsman Riitta-

Leena Karlsson. 

 

Nämnden välkomnar båda råden till traditionsenligt julbord på Enskede 

Värdshus måndag 3 december kl 18.30. 

 
§ 7 Nästa sammanträde 

Rådets nästa sammanträde hålls måndag 10 december 2012 kl 15.00-16.30. 

Förmötet startar redan klockan 13.30 så att rådet även hinner diskutera 

innehållet i informationsfoldern.  

 
§ 8 Avslutning 

Ordföranden avslutade mötet. 

 


